

# 新北市立新店高中

## New Taipei Municipal Hsin Tien Senior High School

- Address : No.93, Zhongyang Rd., Xindian Dist.,  
New Taipei City 23150, Taiwan (R.O.C.)
- Telephone: +886-2-2219-3700
- Website : [www.htsh.ntpc.edu.tw](http://www.htsh.ntpc.edu.tw)

### School Profile

In 1992, Hsin Tien Senior High School is established. The discipline of the school is love and ideal for promoting holistic education.

In 1996, talented Music classes were set up to develop musically gifted students. The students perform remarkably and the classes become one of the most important characteristics of the school.

In 2005, Ocean Educational Center was established to help develop and implement high school ocean educational curriculum.

In 2014, we signed sister school agreements with Japanese Kokubun High School and Shiga Prefectural Maibara High school; in 2015, Malaysian Tsun Jin High School.

### School Characteristics

#### *International Hsin Tien - To cultivate international citizens*

- ① Set up second foreign language courses.
- ② Cultivate students' abilities to travel globally by participating in city-explorations and backpacking.
- ③ Interact educationally and culturally with international sister schools.

#### *Holistic Hsin Tien - To raise well-rounded students*

- ① Start several characteristic courses: science exploration, media literacy, classical reading, and arts appreciation.
- ② Invite masters to lecture, standing on the shoulders of giants to broaden our horizons.
- ③ 36 diversified clubs, increasing students' communicative abilities and leaderships.

#### *Charming Hsin Tien - life aestheticians*

- ① The beauty of the campus—library enclosed with nature and award-winning Activity Center.
- ② The beauty of humanity—combing local sources to develop courses of tea culture.
- ③ The beauty of arts—talented musical classes perform opera in National Theater& Concert Hall.



Run after a dream



Spread out the love

新北市立新店高中

New Taipei Municipal  
Hsin Tien Senior High School



Experience international cultures

### *Students' Character - practitioners of love and ideal*

- ① Love oneself—to promote friendly environments with friendly heart, friendly language and friendly deeds.
- ② Love others—to see the responsibilities in people's needs with voluntary performance in hospitals, raise donation & relief for northern Thailand, India and Africa, assist remote village pupils and community service.
- ③ Love the Earth—sweep the streets, beach-cleaning, and resource-recycling.

### *Brilliant Hsin Tien*

orientation for freshmen, literature appreciation for juniors and oath-taking rally for seniors to encourage students' self-exploration, physical and mental health as well as self-surpassing.

# 新北市立新店高級中學簡介

## 【校名地址及電話網址】

新北市立新店高級中學

23150 新北市新店區中央路 93 號

電話：+886 2 22193700

網址：[www.htsh.ntpc.edu.tw](http://www.htsh.ntpc.edu.tw)

## 【學校概況】

西元 1992 年，本校正式成立，訂立「愛與理想」為本校校訓，揭櫫「全人教育」辦學理念。

西元 1996 年，成立音樂班，發展音樂資優教育，成為本校重要亮點之一。

西元 2005 年，成立海洋教育資源中心，研發高中海洋教育新課程。

西元 2014 年，與日本千葉縣立國分高校及滋賀縣立米原高校締結姐妹校。

西元 2015 年，與馬來西亞吉隆坡循人中學締結姐妹校。

## 【學校特色】

### 1、國際的新店 - 培養世界公民

- (1) 全面開設第二外語選修課程
- (2) 以海外城市探索與背包客等活動，培養學生國際移動能力。
- (3) 與各國姊妹校進行教育與文化交流。

## 2、全人的新店 - 孕育博雅學子

- (1) 學校開設許多特色課程，如：科學探究、媒體識讀、經典閱讀、美的饗宴。
- (2) 邀請大師開講，站在學術巨擘的肩膀，拓展視野。
- (3) 共 36 個多元屬性社團，培養學生溝通協調與領導統御的能力。

## 3、美感的新店 - 生活美學家

- (1) 空間之美：本校擁有綠意包圍的圖書館及獲校園建築獎的活動中心。
- (2) 人文之美：結合在地資源開設茶道文化特色課程。
- (3) 藝術之美：音樂班每年於國家音樂廳演出歌劇，提升全校師生音樂鑑賞能力；  
校慶藝文沙龍，展出學生藝術課程的作品，呈現師生美學素養。

## 4、品格的新店 - 愛與理想的實踐者

- (1) 愛自己：推動三好校園計畫——存好心、說好話、做好事。
- (2) 愛他人：從他人需求看見自己的責任——醫院音樂義演、物資募捐(泰北、  
印度、非洲)、協助偏鄉學童課業輔導、社區服務。
- (3) 愛地球：掃街、淨灘、落實資源再利用。

## 5、亮點的新店 - 高一心電圖、高二走讀碧潭、高三百日誓

師，激勵同學認識自我、健全自我、超越自我。

